
ــة والأوراق والاختلافــات فــي تفــاح  ــار اســتخدام تطبيــق Almina فــي الترب تمــت دراســة آث
فــي   Yahyali الدنــم بمنطقــة  فــي  368 شــجرة  مــع  للتفــاح  فــي بســتان   Grannysmith

.Kayseri محافظة
فــي أبريــل 2022 ، تــم تحديــد قطــع الأراضــي المخصصــة للتطبيــق والتحكــم ، والموجــودة 

جنبًا إلى جنب في الحديقة.
- كانــت جميــع أعمــال الصيانــة والتطبيقــات فــي جميــع أنحــاء الحديقــة متشــابهة، والفــرق 

.Almina الوحيد بين قطعة التحكم ومخطط التطبيق هو تطبيقات
- تــم عمــل تطبيــق Almina عبــر نظــام التنقيــط 2 كجم/دونــم 8 مــرات لفتــرة اســبوعين 

ابتداء من مارس فى الحديقة.
- فــي هــذه الدراســة، وابتــداءً مــن شــهر أبريــل، تــم وضــع Almina مــن الأوراق بجرعــة 1.5 

كجم/100 لتر خلال مراحل الاستيقاظ قبل الإزهار ونمو الثمار ونضجها.
- فــي هــذه الدراســة، تــم فحــص قيمــة الصلابــة والــوزن للمنتجــات المحصــودة فــي 
مســتودع Fruit Master عن طريق الحصاد بشــكل منفصل عن قطع التطبيق والمراقبة 

في الأسبوع الثاني من شهر سبتمبر.
ــي 7-8 درجــات فــي قياســات درجــة الحــرارة  ــم الكشــف عــن اختــاف حوال ــق، ت بعــد التطبي

التي أجريت على سطح الفاكهة. 
وهذا الاختلاف في درجة الحرارة مهم جدًا. نتيجة لارتفاع درجات الحرارة ليلا في التفاح،

تظهر الثمار أصغر نسبيًا لأن الكربوهيدرات الضرورية يتم استهلاكها عن طريق النتح. وفي 
حالة انخفاض الرطوبة ، حيث يزداد فقدان الماء 
الحرارة،  درجة  زيادة  مع  بالتوازي  التعرق  بسبب 
ينخفض النمو والتطور. فيصبح هناك انكماش 
وسماكة وعدم قدرة على تطوير اللون بشكل 
المشمسة،  الساعات  الثمار. وخلال  كامل في 
تتعرض النباتات للإجهاد الحراري عند 37.5 درجة 

وتوقف عملية التمثيل الضوئي. 
يؤدي هذا الاختلاف في درجة الحرارة الناتج عن 
تطبيق Almina إلى زيادة كمية التمثيل الضوئي 
دخول  تأخير  طريق  عن  ساعة   24 غضون  في 
خروجه.  وتسريع  الحراري  الإجهاد  في  النبات 
لذلك، لوحظ اختلاف إيجابي في الأجزاء الخضراء 

وتطور الفاكهة مقارنة بقطعة التحكم.
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Apple

Evaluation Report of Trial of the Product Named Almina 

Established on Yahyalı, Kayseri by Minitalya Tarım (01.02.2023)

The effects of the use of Almina from soil and leaves and the differences in Grannysmith apples 

in the apple orchard with 368 trees per Decare in Yahyalı district of Kayseri province were 

investigated.

In April 2022, the application and control plots, located side by side in the garden, were determined.

- All maintenance and applications throughout the garden are the same, and the only 

difference between the control plot and the application plot is the Almina applications.

- Almina application was made from the drip system of 2 kg/da in 8 repetitions in 2-week 

periods starting from March in the garden.

- In this study, starting in April, Almina was applied from leaves at a dose of 1.5 kg / 100 lt

during the awakening-before-flowering-fruit set-fruit growth-maturation stages.

- In this study, the hardness and tonnage values of the harvested products were examined in 

the Fruit Master warehouse by harvesting separately from the application and control plots 

in the second week of September.

After the application, a difference of about 7-8 degrees was detected in the temperature 

measurements made on the fruit surface. This temperature difference is very important. As a 

result of the high nighttime temperatures in apples, 

relatively smaller fruits appear because the necessary 

carbohydrates are spent by transpiration. In case of a 

decrease in humidity, as the loss of water lost by 

sweating will increase in parallel with the increase in 

temperature, growth and development decrease. 

There is shrinkage, thickening and inability to fully 

develop color in fruits. During sunny hours, plants 

get heat stress at 37.5 degrees and stop 

photosynthesis. This temperature difference created 

by the application of Almina causes an increase in the 

amount of photosynthesis in 24 hours by delaying the 

plant's entry into heat stress and accelerating its exit. Therefore, a positive difference was 

observed in green parts and fruit development compared to the control plot. 

Meyve Yüzey Sıcaklığı (°C)

Sağlıklı Elma Yanık Nekrozu

Yanık Nekrozu

Yanık Nekrozu

Yanık Nekrozu

Yüksek Işıma Yanığı

Güneş Kararması
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Almina تقرير تقييم تجربة المنتج المسمى

تمت بمنطقة Yahyali، بمحافظة Kayseri بواسطة مزرعة MINITALIA بتاريخ 01.02.2023

Apple   التفاح



ــة والتــي لا يمكــن  ــق Almina المعــادن الموجــودة فــي الترب ــة، يطل ــد تطبيقــه مــن الترب عن
امتصاصهــا وتخزينهــا بالشــكل الــذي يمكــن للنبــات أن يأخــذه. تعمــل Almina علــى تفكيــك 

التربة وتهويتها والحفاظ عليها رطبة بفضل احتباس الماء الفائق. 
إنــه يدعــم بشــكل كبيــر نمــو جــذور النبــات، ويضمــن تكويــن وتهدئــة جــذور الشــعرية الجديــدة 

، ويهيئها لأخذ العناصر الغذائية ويشجعها.
ــق  ــر. عــن طري ــة أكب فــي المناطــق ذات درجــات الحــرارة المرتفعــة، يجــب ري البســاتين بعناي
الحفــاظ علــى رطوبــة التربــة فــي التفــاح عنــد مســتوى مناســب عندمــا تبــدأ الثمــار فــي 

النمو وتقترب من النضج.
يمكن تحقيق زيادة من %20 إلى %40 في حجم الثمار مقارنة بالحالة غير المواتية.

التبــادل  قــدرة  مــن  يزيــد   Almina تطبيــق  أن  ثبــت  إجراؤهــا،  تــم  التــي  الفحوصــات  فــي 
الكاتيونــي فــي التربــة ، ويحــرر العناصــر الغذائيــة والمعــادن المرتبطــة والتــي لا يمكــن 

تناولها، ويمكّن النبات من تناولها. 
بصــرف النظــر عــن هــذا، فقــد لوحــظ أنــه بفضــل هيكلــه المســام، فإنــه يخفــف ويهــوي التربــة 

بحركة الماء/الهواء ويفيد في تطوير النبات بمحتواه الغني.

موجز قائمة الفوائد:
- زيادة نمو الافرع

- ميل لون الورقة نحو الأغمق 
- سماكة وتضخم الأوراق

- التقليل من حروق الشمس
- زيادة عيار التفاح وجودته

- تحسن في لون التفاح )أخضر غامق(
- زيادة صلابة التخزين

الفارقالميناالتحكمالوحدةالتحليل
24.62%6.58.1%صلابة الفاكهة المخزنة

16%6020 5186كجمالعائد التجاري )كجم/دونم(
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Applied from the soil, Almina releases the minerals in the soil that cannot be taken up and stores 

them in the form that the plant can take. Almina Loosens and ventilates the soil and keeps it moist 

thanks to its superior water retention. It significantly supports plant root development, ensures the 

formation and fringing of new capillary roots, prepares them to take nutrients and encourages them. 

In regions with high temperatures, orchards should be irrigated more carefully. By keeping the soil 

moisture in apples at an appropriate level when the fruits start to grow and approach maturity,  

20-40% increase in fruit size can be achieved compared to the unfavourable situation. 

Analysis Parameters Unit Control Almina Difference 
Stored Fruit Hardness % 6.5 8.1 %24.62 
Commercial Yield (Kg/da) Kg 5186 6020 %16 

In the examinations made, it has been proven that Almina application increases the cation exchange 

capacity in the soil, liberates the nutrients and minerals that are bound and cannot be taken, and 

enables the plant to take it. Apart from this, it has been observed that thanks to its porous structure, 

it loosens and ventilates the soil with water/air circulation and benefits the development of the plant 

with its rich content. 

List of Benefits as a summarry: 

- Increase in shoot growth 

- Darkening of leaf color 

- Thickening and enlargement of leaves 

- Minimizing sunburns 

- Increase in apple caliber and quality 

- Improvement in apple color (dark green) 

- Increase in storage hardness 
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